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Yhteenveto
1 Ryhmän perustaminen

Yhteistyöryhmä päätettiin perustaa valmisteluryhmän työn ja verkostojen kokouksessa 3.6.2014 esille
nostettujen ajatusten mukaisesti.

2 Kansallisen palvelun kehittäminen ja sitä tukevat rakenteet, esimerkkinä Opintopolku-palvelu

Yhteistyöryhmä totesi työpajatyöskentelynsä päätteeksi, että työskentelyssä nousi esille joukko
ongelmia, joista ryhmässä oltiin samaa mieltä:

- Vastuut ja omistajuudet eri toimijoiden ja toimintarakenteiden osalta ovat olleet epäselviä
- Vastuiden epäselvyyden vuoksi on ollut haasteellista hahmottaa osallistujilta edellytettävä

asiantuntemus eri ryhmissä
- Toiminnan kehittäminen edellyttää toimintakäytännöistä sopimista mutta tälle ei ole ollut tukea

Yhteistyöryhmä totesi, että ratkaisua esille nostettuihin haasteisiin haetaan luonnostelemalla pitkän
jänteen organisoitumistapa, jolla tuetaan haluttua kehityssuuntaa.

Tämän mukaisesti yhteistyöryhmä päätti, että OPI-koordinaatisto tuottaa Kati Kettusen ohjauksessa
seuraavaan kokoukseen mennessä ensimmäisen luonnoksen siitä, kuinka asiat voisi tehdä toisin:

- Ensimmäinen luonnos tavoitteista KSHJ II vaihetta koskien
- Hahmotelma siitä, mitä tarvitaan, että tavoitteet saavutettaisiin:

o Mitä asiantuntijuuden ja päätösvallan tasoja
o Mikä olisi eri toimijoiden/ryhmien valta ja mikä vastuu

- Mitä tässä on yhteistyöryhmän taustayhteisöjen omassa vallassa, mitä pitää ehdottaa muille
- Tässä luonnoksessa tavoitteena on, että

o Vastuut on määritelty
o Työryhmien mandaatista pystyy päättelemään tarvittavan asiantuntemuksen
o Asioista sopiminen on huomioitu omana työvaiheenaan ja resursoitu asianmukaisesti

3 Digitalisoituvan opetuksen ja opiskelun prosessit

Yhteisötyöryhmä keskusteli toiminnasta ja nosti toisena keskeisenä asian esille opetuksen ja opiskelun
muutoksen. Tähän liittyen ryhmä päätti, että ryhdytään laatimaan jäsennystä digitalisoituvan opetuksen
ja opiskelun kentästä.



Todettiin, että työpajatyöskentely kokousten yhteydessä ei yksin riitä, vaan valmistelutyö täytyy tehdä
kokousten välillä. Merkittiin tiedoksi Kati Kettusen ilmoitus, että OHA-forumin koordinaattori Henna
Koskimäki voi osallistua jäsennystyöhön.

4 Toimintasuunnitelman laatimisesta

Sovittiin, että seuraavaan kokoukseen laaditaan ryhmälle työsuunnitelma. Sovittiin samalla, että
työsuunnitelman laatimisen etenemistä tukemaan perustetaan työvaliokunta, johon kuuluvat
puheenjohtaja, varapuheenjohtaja, Opetushallituksen edustaja ja yhteistyöryhmän koordinaattori.

Sovittiin lisäksi, että yhteistyöryhmän jokainen jäsen käy läpi omalta osaltaan tiedon hankinnan ja
levityksen ja laatii asiasta suppean esityksen seuraavaan kokoukseen:

- kuinka kukin hankkii tietoa omalta taustayhteisöltä
- kuinka kukin hankkii tietoa omasta organisaatiolta
- kuinka kukin seuraa tapahtumia eri tietolähteiden avulla
- kuinka kukin levittää tietoa omaan taustayhteisöönsä
- kuinka kukin levittää tietoa omaan organisaatioonsa

5 Työn organisoiminen jatkossa

Sovittiin, että Synergiaryhmän puheenjohtajisto jatkaa kokouksissa. Todettiin, että taustayhteisöt
päättävät omasta osallistumisestaan, ja että kokouksiin voivat osallistua sekä varsinaiset että
varahenkilöt.

Sovittiin, että yhteistyöryhmälle perustetaan sivusto eDuuni-ympäristöön ja Synergia-ryhmä jatkaa
CSC:n tarjoaman wiki-ympäristön käyttöä.

Sovittiin lisäksi, että AC-yhteydet otetaan toimintatavaksi ripeässä tahdissa, esimerkiksi niin, että joka
toinen kokous on etäkokous. Sovittiin samalla, että seuraava kokous on lähikokous mutta Eva voi
osallistua etänä.


